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Geachte colleges, 

 

In de ‘Uitwerkingsovereenkomst samenwerking op het gebied van Ruimtelijke Economie’ hebben we 

afspraken gemaakt over monitoring van de Groeiagenda.  

 

Op 26 september heb ik een Monitoringsoverleg gevoerd, waarover ik u bij deze informeer. De bestuurlijk 

trekkers van de programma's uit de groeiagenda hebben een toelichting gegeven op de voortgang van de 

uitvoering. Ik heb hen daarvoor gevraagd een kwalitatieve pitch voor te bereiden met aandacht voor 

successen, uitdagingen of andere bijzonderheden.  

 

Onlangs is in al uw raden de geactualiseerde groeiagenda behandeld en vastgesteld. Deze ziet toe op een 

meer integrale benadering van de regionale opgave in de Drechtsteden. Deze monitoringsbrief is nog op 

basis van de huidige groeiagenda. De monitordata zijn te vinden op 

https://drechtsteden.incijfers.nl/mosaic/dashboard/monitor-smart-delta-drechtsteden--groeiagenda. Voor de 

nieuwe groeiagenda werken we aan een nieuwe monitor. 

 

Ik vraag u deze monitoringsbrief te agenderen en bespreken in uw college en in te gaan op de lokale 

bijdrage die u hieraan kunt en wilt leveren. De aandachtspunten in deze brief richt ik ook expliciet aan uw 

raden. Ik vraag u deze te voorzien van uw lokale duiding, te agenderen en actief te bespreken in de 

gemeenteraadsvergadering. 

 

Aandachtspunten vanuit het Monitoringsoverleg  

 
Bouwen en Ruimtelijke ordening 

Er wordt vooruitgang geboekt in de regionale en triple helix samenwerking. De regionale bouwtafel is een 

succes. De waterschappen en projectontwikkelaars sluiten hier goed bij aan. De bouw zelf kent veel 

vertraging, belangrijke oorzaken zijn krapte op de arbeidsmarkt en oplopende kosten. In de bouwsector zelf 

maar ook aan de overheidskant kampen we met enorme krapte. Wij roepen u daarom ook op om te 

investeren in capaciteit en professionaliteit.  

Met betrekking tot ruimtelijke ordening en de inhoudelijke kaderstelling in de omgevingsvisies vragen wij u 

ook regionale ambities uit de groeiagenda te betrekken en waar nodig als sturend element te gebruiken. 

Denk bijvoorbeeld aan het bod van de regio in de ruimtelijke puzzel van Rijk en Provincie.  
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Wonen 

Een succes is een ondertekening van de regionale realisatieagenda, samen met vier regio's uit Zuid-

Holland-Zuid. Er zijn zorgen geuit dat woningbouwcorporaties uit onze regio niet hebben meegetekend met 

de realisatieagenda. Er is wil om sociaal te bouwen maar met de huidige realisatiekracht is dat moeilijk, ook 

hier is de ambtelijke bezetting een knelpunt.  

 
Bereikbaarheid en mobiliteit 

De verbreding van de A15 gaat niet door. Er is nu een lobby gaande om een zo groot mogelijk budget voor 

mitigerende maatregelen mij de minister van I&W. Ons regionale speerpunt is het STOMP- principe, niet alle 

gemeenten gaan vol mee in deze koers. Dit verdient aandacht in uw raden. Omdat ander vormen van 

vervoer dan de personenauto ons kunnen helpen de bereikbaarheid en mobiliteit te behouden. Ook met het 

geplande onderhoud aan bruggen en tunnels in ons gebied. De lobby vanuit Smart Delta Drechtsteden bij 

het Rijk zet ook in op een pilot regio worden voor Smart Mobility.  

Een succes is de terugkeer van de waterbus. Wel levert Hardinxveld-Giessendam enkel nog een 

symbolische bijdrage aan de waterbus omdat er nog geen halte in deze gemeente is. Er komt een 

vervoerswaarde onderzoek waarbij ook Hardinxveld-Giessendam en Gorinchem worden meegenomen. 
 

Energietransitie 

De gemeenten Dordrecht, Hendrik-Ido-Ambacht, Papendrecht, Sliedrecht en Zwijndrecht zetten belangrijke 

stappen in de ontwikkeling van het warmtenet. In vijf jaar tijd worden er ongeveer 6.000 woningen 

aangesloten in deze gemeenten. De verdere opschaling van het warmtenet is complex omdat de 

randvoorwaarden nog onvoldoende op orde zijn. Hier loopt het collectief van de gemeenten tegen aan en 

het behoeft bestuurlijke aandacht. Een positief aandachtspunt wat ik u wil melden is dat er meervoudig 

lokaal verschillende succesvolle projecten zijn in het programma Energietransitie. Ook hier speelt het 

knelpunt van arbeidsmarktkrapte, zowel binnen de overheid als bij partners.  

 

Public Affairs, Strategie, Communicatie 

De komst van een ambassadeur Smart Delta Drechtsteden heeft een forse impuls gegeven aan de 

lobbykracht van de regio. Onder meer richting nieuwe verkiezingen en een aanvraag voor een nieuwe Regio 

Deal.   

 

In 2024 organiseren wij weer vier regiobijeenkomsten, waarvan twee raadsoplopen en twee triple helix. We 

constateren dat het eigenaarschap voor het merk Smart Delta Drechtsteden nog onvoldoende is doorleefd 

bij onze triple helix partners en dit behoeft aandacht.  

 

Tot slot 

In het algemeen zijn er successen te vieren in onze regionale samenwerking. Desondanks zie ik over de 

hele linie wederom dat personele krapte de realisatiekracht negatief beïnvloedt.  

 

Ik heb vernomen dat de bestuurlijke aanwezigheid bij de bestuurlijke overleggen niet altijd voldoende wordt 

ingevuld. We hebben sinds dit jaar hiervoor de vaste Smart Delta Donderdag. Ik verzoek u deze dag in het 

geheel beschikbaar te houden voor de regionale vergaderingen. Ik roep u allen op zoveel mogelijk aanwezig 

te zijn, en anders vervanging vanuit uw college te regelen, om een succes te maken van onze regionale 

samenwerking.  
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Voor die tijd zien we elkaar hopelijk allemaal tijdens de college-werkbezoek aan Brainport. Dit wordt thans 

gepland. Verder verwacht ik u allen te zien op 30 januari op de eerste regiobijeenkomst van 2024 speciaal 

voor raadsleden.  

 

 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

A.W. Kolff 

Burgemeester Dordrecht, regiovoorzitter Smart Delta Drechtsteden 

 

 

 

 

 

Bijlagen:  

1. Het verslag van het Monitoringsoverleg van 26 september 2023 

 

 

 


